西南林业大学与山东农业大学知名学者合作论文被质疑图片多处重复！4个国家级项目资助
五棵松学者探讨2025-03-25 21:30:58北京
2024年，主要分别来自西南林业大学和山东农业大学的 Lily Liu （第一&通讯作者） , Jinhai Wang , Xianrui Zheng , Qin Zhang （通讯作者）在 Scientific Reports 期刊发表了一篇论文，题目为：VPS28 regulates triglyceride synthesis via ubiquitination in bovine mammary epithelial cells。

本研究由国家自然科学基金（31902152，32102510）、国家重点研发项目（2021YFD1200400，2021YFD1200900）、云南省“WR计划”青年拔尖人才项目（20221116）和安徽省自然科学基金（2108085QC131）资助。


2025年3月，国际著名职业学术打假人Sholto David 博士在 Pubpeer 论坛发表评论：

图 6 和图 7：本应呈现不同实验条件的图像之间存在意外的相似性。我添加了红色形状来表明我的意思。作者能否请您检查并发表评论？
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还请查看图 5 和图 7 中的 VSP28 印迹。
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消息来源：

https://pubpeer.org/publications/818E16B36AEDE3B0C56B7885CA2BE7#2


郑重声明：

我们的全网查重系统收录了 Pubmed 和 Pubpeer 中的 7000 万 +已发表图库，让您的待查图片可以和已发表论文的图片进行对比，防止图片误用，为您的论文发表保驾护航！基于AI人工智能大数据算法，提供论文图片的核查服务，方便学术期刊、高校、研院所等科研管理部门及时发现并纠正结果图片不当使用。

如果您有任何建议或需要图片查重帮助，请随时通过客服QQ号3639926437与我们联系。


#山东农业大学#西南林业大学
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Fig. 6. The impact of intraperitoneal injection of EXM on mice was investigated. (A) Western blot assay was
conducted after EXM injection to assess changes in CD36, ADFP, and UB protein expression in the mammary
gland of mice. (B, C) The levels of TG in the mammary gland and blood of mice were measured (n=3, error
bars represent SEM. Statistical significance was determined using a one-way ANOVA followed by post hoc
Tukey’s test). (D, E) Representative images illustrating the morphology of the mammary gland using HE
staining and Oil Red staining were obtained for each treatment group (n=3 per group).
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Fig. 7. The impact of intraperitoneal injection of CQ on mice was investigated. (A) Western blot assay was
conducted after CQ injection to assess changes in CD36, ADFP, and UB protein expression in the mammary
gland of mice. (B, C) The levels of TG in the mammary gland and blood of mice were measured (n=3, error
bars represent SEM. Statistical significance was determined using a one-way ANOVA followed by post hoc
Tukey’s test). (D, E) Representative images illustrating the morphology of t%a@marfglandyslﬁg HE
staining and Oil Red staining were obtained for each treatment group (n=3 per group).
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